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SIDE 2 AF 4 Dagsorden 

 

1. Meddelelser fra formanden 

Organisering af vejledning på Humaniora: Kommentarer er fremsat på 

møde i Forum for studienævn. Nævnet har meddelt, at scenarie 2 

foretrækkes. 

Specialeforsvar: Rektor har sendt en indstilling om (og en opfordring 

til), at studienævnene kan beslutte, at der skal være specialeforsvar. 

VILU-kredsen har opfordret prodekanen til, at der skal komme en 

beslutning på fakultetsniveau. Spørgsmålet om specialeforsvar 

behandles på mødet i februar.  

Eksamen og noter: Brug af digitale noter (via Digital eksamen) blev 

indført da muligheden for at medbringe USB-enheder blev afskaffet af 

tejniske årsager. USB-enheder og digitale noter dog kan ikke sidestilles, 

så det skal fremover fremgå af studieordningen hvis digitale noter ikke 

tillades – også de steder hvor USB-enheder ikke var tilladte. På Engerom 

indførte vi efter aftale med fakultetet ændringer på kurser.ku.dk, men 

dette er dog ikke tilstrækkeligt i ovennævnte tilfælde, og vi må derfor 

gennemføre de planlagte studieordningsændringer. Hvis det ikke når at 

komme med som ændring i foråret 2024, skal der laves 

semesterdispensationer.  

 

2. Meddelelser fra næstformanden  

Ingen meddelelser. 

 

3. Meddelelser fra studielederen  

Det er kun på Engerom og ét andet institut, at det er VILU der afholder 

møder med studerende, som skal på 2. og 3. kontrakt i forbindelse med 

specialet. Det kan derfor være, at dette overgår til en anden på sigt. 

Engerom ligger først i forhold til studerende, som gennemfører på 1. 

kontrakt. 

Digitalitet i uddannelserne: Tiltaget kommer oppe fra og er en central 

strategi, som vi ikke kan komme uden om. Derfor vil der komme en 

række studieordningsændringer i løbet af foråret, som skal afleveres 

inden 1. september for at vi kan leve op til kravene der gælder fra 



 

 

SIDE 3 AF 4 studiestart 2024. Digitalitetsudvalget har lige indleveret en rapport med 

tre hovedanbefalinger. Nævnet tager det op efter et institutseminar.  

Pædagogisk kompetenceudvikling: Dette er et initiativ, som kommer fra 

fakultetet – og dækker over, at alle undervisere skal opkvalificeres hvert 

3. år på en eller anden måde. Det er stadig uafklaret, hvordan det skal 

forvaltes timemæssigt og ressourcemæssigt.  

Ph.d.-undervisning: Retningslinjer diskuteres i øjeblikket på 

fakultetsniveau. Mere om dette følger. 

Studiemiljøpuljen: Engerom har desværre ikke søgt om noget, men 

forhåbentligt ændrer det sig efter Agnethe Calledda er tiltrådt som 

studiemiljøkoordinator.  

 

4. Orientering merit- & dispensationsudvalget (bilag 1) Orientering og 

godkendelse  

Nævnet tager orienteringen til efterretning. 

 

5. Medlemmer kvote 2-udvalg (bilag 2-4) Drøftelse og godkendelse 

Nævnet gør igen opmærksom på, at materialet fra centralt hold er meget 

omfattende. Jan Lindschouw, Christian Jensen og Johan Pedersen og 

Cathrine Døssing melder sig. Katrine Andersen er suppleant (for 

spansk). Christian finder ekstra medlem(mer) til udvalget for engelsk. 

Anne Kjølby sender en forespørgsel til Detlef Siegfried om at han skal 

finde en VIP-repræsentant for tysk. Nævnet kan måske overveje om vi 

fremover kun opererer med ét udvalg for alle uddannelser i stedet for at 

have et udvalg pr sprog. 

 

6. Ændring italiensk digitale noter (bilag 5) Drøftelse og godkendelse 

Ændringen dækker over, at man vil undgå at studerende kopierer noter 

ind i en eksamensbesvarelse. Johan Pedersen foreslår, at man kunne 

opfordre faget til at stille eksamensspørgsmålene på en anden måde, så 

det ikke er muligt at kopiere tekst ind. Der kan selvfølgelig være nogle 

områder, som skal udprøves uden hjælpemidler, men vi er nødt til at 

omfavne det digitale så langt, vi kan. Nævnet godkender ændringen.  

 

7. Tværfaglige valgfag (bilag 6-13) Drøftelse og godkendelse 



 

 

SIDE 4 AF 4 Undervisningssproget skal være dansk eller engelsk, da kurset skal være 

åbent for alle studerende. Andre sprog kan anvendes hvor relevant men 

må ikke være ekskluderende for enkelte studerendes deltagelse i 

undervisningen. Nævnet diskuterer alle indkomne forslag grundigt og er 

enige om at udvælge følgende emner: 1, 2, 3, 4, 7 og 8 (se nummereret 

oversigt nedenfor). Emne 2 godkendes foreløbigt, men kursusansvarlige 

opfordres til at udvide kurset lidt, så det dækker bredere på tværs af 

Engeroms sprog. (Det kunne fx være inddragelse af andre metropoler 

eller andre nationaliteter i Berlin. Dermed vil kurset være relevant for et 

bredere udsnit af Engeroms studerende og ikke kun engelsk og tysk). 

Emne 5 har kørt tre år i træk, så nævnet beslutter at sætte det på pause et 

år. Emne 6 opfordres til at genindsende til F25 med et lidt bredere 

perspektiv.  

 

Nr Titel 

1 Filosofi og litteratur: At tænke i tekster 

2 Babylon Berlin? – Weimarrepublikkens Berlin som europæisk 

experimentarium og kulturmetropol 

3 Transatlantic Feminisms 

4 Interkulturel kommunikation – globalt samarbejde i et virksomheds- 

og organisationsperspektiv 

5 Fremmedsprogstilegnelse i teori og praksis 

6 Romanticism: From Ecocriticism to the Gothic ? 

7 Culture and the Mind in the 20th century: Introduction to Medical 

Humanities 

8 Oversættelse: Sprog, genre, produkt 

 

 

8. Eventuelt 

Formanden takker for et godt år i nævnet.    
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